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VEU-effektanalyser som væsentligt projekt:

-på tide med kvantitaive effektanalyser, dvs. få 
kvantitative ”hard core”-vurderinger – side om 
side med kvalitative ”soft core”-vurderinger
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VEU-effektanalysers problemstillinger:

-vurdering af investeringer i human kapital – hvilke 
VEU-benefits? Og hvilke VEU-costs?

-tidshorisonten er vigtig (kort vs. langt sigt)

-målestoksspørgsmålet centralt
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-hvem er investoren – og hvilke benefits?

*Individet (jobtilfredshed, arbejdsmarkedsværdi, 
jobskiftepotentiale……….)

*Virksomheden (iboende del af driften, arbejdskraftsforsyning, 
jobudvikling, innovationsevne…….)

*Arbejdsmarkedet/samfundet (flexicurity-konjunkturtilpasning, 
mobication - strukturtilpasning, aktiv borger………….)

-måles benefits i kroner, værdier, velfærd, opfyldelse af politiske 
målsætninger (f.eks. mere VEU til kortuddannede, mere VEU i 
SMV’er)?
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-og hvilke costs?

*personlige udlæg

*virksomheders direkte udlæg og indirekte omkostninger

*kompetencefondsmidler

*statsmidler

-måles costs i kroner eller ”besvær”?
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VEU-effektanalysers undersøgelsesunivers:

-som alle undersøgelser en delmængde af samlede univers

-afgrænsningen er central – hvad kan man sige noget om – og hvad 
ikke? Hvilken udsagnskraft i forhold til universet kan forventes?

-begrebsanvendelsen – hvad forstås ved effekt? Et enkelt årsags- 
virkningsforhold eller en kompleks størrelse med multifaktorer i 
spil?

-universet bestemmes ofte af datamulighederne – datadrevne 
undersøgelser af ”sekundære” data, dvs datasæt etableret for 
andre end VEU-formål
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Tillidsmand (som tænker meget i sikring af 
kollegernes arbejdsmarkedsværdi):

• ”Det der med at tænke langsigtet, det ligger ikke lige 
til mekanikere, de passer deres arbejde, og dermed 
færdig. De lidt større værksteder, de kører kurser, 
sådan som vi gør, men de mindre steder, de er 
næsten ikke til at få i tale”

• Samme tillidsmand (om hvorfor Industriens 
Uddannelsesfond ikke er slået igennem):

• ”Hvis jeg går ned og siger; ”der findes den her fond, 
kunne I ikke tænke jer noget?”, så svarer de, ”hvad 
skal vi bruge det til, nej vi vil hellere lige steppe på et 
kursus i et nyt styretøj, det tager jeg i stedet for”. De 
er meget mere til at sige, ”det er det her, jeg skal 
bruge, så ski’e med det andet”
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